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Ті, що з волі Всевишнього відійшли на Вічну Ватру 
Від 20-го листопада 2021 року до 15-го жовтня 2022 року 

 
Дарія Василик, Бур. 

Андрій Головінський, ЛЧ 
Ліда Стасюк, Верх. 

Михайло Мочула, ЛЧ 
Марта Ковч, Тис. 
Осип Данко, ОХ 
Тарас Ковч, ВБ 

Наталія Завадович 
Петро Миськів, ХМ 

Олександра Мочула, Бур. 
Ілля Шевчук, ХМ 

Арета Галібей, ПС 
Роман Воронка, СМ 

Ігор Сохан, ЧК 
Віра Андрушків, Гр. 
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Звіт Крайової Пластової Ради  
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
1.Організація: 
Склад Крайової Пластової Ради, який був вибраний на ХХХІХ-ому Крайовому 
Пластовому З’їзді 5 грудня 2021 р. 

 
Голова: пл. сен. Юрій Гук 
Члени на 4 роки:                     Члени на 2 роки:                     Заступники: 
пл.сен. Aрeтa Kyріца              пл.сен. Марко Бей                  пл.сен. Ірка Зварич (4 роки)  
пл.сен. Михась Савицький    пл.сен. Роман Шиприкевич   пл.сен. Христина Захар (2 
роки)  
 
2. Праця: 
Голова КПРади чи призначений член Ради брали участь у 7 сходинах пленуму КПС в 
2021-2022 р. та також тримали зв’язок через е-пошту та телефон. Через корона вірус 
зв’язок між КПС та КПР був віртуальний.  В 2022 році відбулися три тижневі окружні 
табори на трьох оселях і праця по станицях була на чотирі очі. Відбулося крайове 
Свято Весни в 2022 році на Вовчій Тропі. Також відбувся Новацкій Вишкіл на Вовчій 
Тропі. Відбулися успішно два спец табори - Скелелазний та Морський в West Virginia 
і Pennsylvania.  
 
КПРада була дорадником КПС та співпраця була дуже успішна. 
 
3. Перегляд Звітів: 
КПРада уважає, що члени КПСтаршини взірцево виконували свої обов’язки та далі 
працюють над деякими Резолюціями та Рекомендаціями XXXІХ КПЗ’їзду. Багато 
Резолюції та Рекомендації виконано і є подані в звіті Голови КПСтаршини.  
Звіти солідно опрацьовані.  Велике признання для членів КПС котрі наполегливо і 
взірцево працювали підчас цих надзвичайних і складних часах підчас вірису і війни 
на Україні. Належиться Їм велика подяка!  
 
 

З великою пошаною, 
СКОБ! 
 

пл. сен. Юрій Гук, ВБ 
Голова Крайової Пластової Ради 
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Звіт Голови КПС 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

Склад Крайової Пластової Старшини в США:  
Голова  пл. сен. Андрій Козак, ЧМ  
Перша Заступниця  пл. сен. Оля Дужа  
 Голова Сектора Зв’язків і Організації   
Друга Заступниця пл. сен. Рута Ріпецька, ЛМ 
 Голова Сектора Виховної Дії  
Третій Заступник пл. сен. Бузьо Миськів, ХМ  

Діловод Господарки  
Крайовий Комендант УПН пл. сен. Ростик Слабіцький, ЧМ 
Крайовий Комендант УПЮ ст. пл. геть. вірл. Наталка Тарасюк 
Крайовий Булавний УСП  ст. пл. скоб Христофор Бей, СМ 
Крайова Булавна УПС пл. сен. Богданнa Ковальчук, Тис. 
Діловод Новацького Вишколу  ст. пл. Оленка Гладка, Гр. 
Діловод Юнацького Вишколу  пл. сен. Андрій Гарматій, «V»  
Голова Крайової Таборової Комісії  пл. сен. Роман Левицький, Тис. 
Діловод Тіловиховання пл. сен. Христя Козак, СП  
Протокольний Писар ст. пл. Оксана Заваденко    
Референт Комунікації ст. пл. Оріяна Ястремська 
Діловод Преси  ст. пл. геть. вірл. Андрея Пенцак, Гр. 
 
Як Голова КПС, я координую, дораджую, та перевіряю загальну працю референтів 
КПС, станиць, куренів, та ОТК, та звітую за працю поодиноких діловодів та працю 
КПС, як в цілості. 
 
Допомога Україні  
З початком жорстокого російського вторгнення  КПС сформувала організацію, 
Допомога Україні, “Скаути для України”. До цієї групи приєдналися різні пластуни, так 
і інші. Щодня протягом перших місяців проводилися зустрічі та започаткувалися різні 
групові та індивідуальні ініціативи. 
 
Основні досягнення 

● Кишенкові Аптечки (Pocket First Aid Kits, PFAK): Понад 86,000 кишенкових 
аптечок доставлені в Україну.  Всі улади завзято приготовляли аптечки, та 
поширювали програму межи американськими скавтами, школами, місцями 
роботи, та громадою. 

● Понад $1,000,000 готівкою зібрано, та понад $10,000,000 вартости (мобільні 
лікарні, лікарства, вантажівки) переслано в Україну.   

● Новий вебсайт розроблений: аіd.plastusa.org 
● Пластовий бренд: Scouts for Ukraine / Скаути для України 
● Договір з ГПБ на збірку коштів: Окремий банківський рахунок ведеться ГПБ 

для всіх внесків на допомогу Україні 
● Електронні рахунки: PayPal, GoFundMe, PayPal Giving, Venmo 
● Комунікація з членами через е-пошту: MailChimp 
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● Інфографіки (додається): Second month of war, 100 days of war, 6 months of full 
scale war 

● Місяць Пластової Акції: пластуни різними способами збирали пожертви на 
гуманітарну допомогу Україні 

● Віртуальна Ватра на закінчення місяця акції 
● Кампанія Подвоєння Пожертв на гуманітарну допомогу Україні завершила, 

зібрано $323,540.69. 
 
Щира Подяка!!! 
Подаю членів котрі долучилися до Робочої Групи на допомогу Україні, та їхні основні 
внески:  

пл. сен. Ростик Слабіцький – пожертви через Americares, зв'язок з Пластом в 
Україні 

пл. сен. Оля Дужа – в.о. голови КПС США, домівки для жінок та дітей, зв'язок з ГПБ 
пл. сен. Богдан Олесницький - створення Кишенькових Аптечок (PFAK) та 

координація мобільних лікарень 
пл. сен. Арета Куріца – бухгалтерські справи 
ст. пл. Наталка Тарасюк – координація проєкту Кишенькових Аптечок (PFAK) 
пл. сен. Стефан Біланюк – координація з Ротарі США/Україна  
пл. сен. Христя Козак – координація з маркетинг групою 
пл. сен. Меляся Нинка – оновлення на вебсторінці aid.plastusa.org 
пл. сен. Алек Кузик – пожертви транспортних засобів та логістика 
пл. сен. Данило Бойцун – логістика 
Рон Баутіста – ukraine911.org 
Юрій Паращак – ukraine 911.chat 

 
Далі подаю членів котрі підтримували «Скаути для України», та їхні зусилля: 

пл. сен. Леся Лебедь – маркетинг, Віртуальна Ватра, переклад всіх комунікацій 
пл. сен. Ляриса Нич-Монтекюло – маркетинг, графінчний дизайн 
пл. сен. Таля Даниш – маркетинг 
пл. сен. Марко Пілецький – створення та підтримка вебсторінки aid.plastusa.org 
ст. пл. Рената Шипайло-Гетланд – соцмедіа на Кампанію Подвоєння Пожертв 
ст. пл. Марко Мулик – електронна комунікація через MailChimp 
пл. сен. Богдан Савицький – тижневне звітування про пожертви та видатки через 

створене конто, подяка та податкові листи донорам через пошту 
пл. сен. Ігор Микита – подяка та податкові листи донорам електронно 
пл. сен. Тамара Тершаковець – висилка листів до старших сеніорів (80+ років) 
пл. сен. Аня Томко – координація складу в Ню Джерзі 
пл. сен. Тамара Ґалло – координація складу в Ню Джерзі  
пл. сен. Роман Шиприкевич – координація розповсюдження складнинів 

кишенькових аптечок 
 
Табори - літо 2022 року 
Наочні окружні/виховно-вишкільні табори відбулися 9-30 липня: 

● на Вовчій Тропі:  Табір УПН-ок, УПН-ів, УПЮ-ок, УПЮ-ів 
● на Писаному Камені:  Табір УПН-ок, УПН-ів, УПЮ-ок, УПЮ-ів 
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● на Новому Соколі:  мішаний табір УПН, мішаний табір УПЮ 
 
Через коронавірус, розроблено вказівки медичним комітетом КПС згідно із 
рекомендаціями американського «CDC», та процедури трьома ОТК для виявлення та 
запобігання захворюванню на коронавірус. Окрім сильної рекомендації на щеплення 
всіх, вказівки включали процедури для приїзду та від'їзду пластунів та інших, строгий 
режим тестування та маскування, ізоляції або від'їзду захворілих або близьких 
контактів, та віртуальний День Пластуна, або в день закриття.  
 
Також відбулися: 

● Табір Старшого Юнацтва на Вовчій Тропі, 9-23 липня 
● Початковій Табір на Вовчій Тропі, 23-30 липня 
● Табір Пташат на Писаному Камені, 9-16 липня 
● Табір Пташат на Новому Соколі, 9-16 липня 
● Морський Табір в Raystown Lake, PA, 6-13 серпня 
● Скелелазний Табір в Seneca Rocks WV, 13-20 серпня 

 
Свято Весни та Вишколи 
● Свято Весни відбулося 28-30 травня на Вовчій Тропі 
● Р.О.В. 341 - Вишкіл Новацьких Виховників відбувся 1-5 липня на Вовчій Тропі 
● Вишкіл юнацьких виховників розпочався на мережі. Учасники вишколу виконують 

завдання кожний своєчасно, із перевіркою Референта Юнацького Вишколу. 
 
Пленуми та Зустрічі  
Відбулося сім пленумів КПС. Брав участь у чотирьох, і багато телеконференціях про 
загальні пластові справи, та про ковид, фінанси, табори, та виховні справи.  
● Брав участь в 3 пленумах ГПБ, в.о. голови пл. сен. Оля Дужа брала участь у всіх.  
● пл. сен. Ростик Слабіцький брав участь у віртуальних зустрічах допомоги Україні. 
● Представляв Пласт 1 серпня 2022 на зустрічі з Владикою Борисом Ґудзяком,  

розмова: «Церква і Пласт». 
● Плянуємо МПЗ для пластунів північної Америки приблизно 5-го до 12-го серпня, 

2023 р. Юнацтво візьме участь у різних прогульках і зайняттях. Всі улади 
зійдуться разом відсвяткувати 111-ліття Пласту. 

● ГПБ розпочала планування КУПО. Правдоподібно відбудеться восени 2023 р. в 
Польщі, та після цього повернеться до типічного 3-річного циклу.  

 
Оселі 
Голова ОТК Писаного Каменя, пл. сен. Стефа Тейтер завершила угоду зі штатом 
Огайо щодо статусу податків  Писаного Каменя. Податковий статус оселі було 
змінено назад на неоподаткову  неприбуткову організацію для цілей податку на 
нерухоме майно. 
 
Будуча праця/пляни 

● Докінчити виконання Резолюцій та Рекомендацій з ХХХIX КПЗ’їзду 
● «Скаути для України» 

o “Ми Можемо" збірка депозитів на пляшки/банки, для новацтва 
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o План інформування загальної авдиторії та політиків про війну та щоб 
продовжити сильну підтримку уряду США та різних організацій. 

● План управління деревиною (timber management plan) на пластових оселях 
 

 
Подяка 

● Складаю дуже щиру подяку пл. сен. Катрусі Воловодюк, Верх. за подвоєння 
пожертв на гуманітарну допомогу України. 

● Складаю щиру подяку всім членам КПСу за їхню відданість, а спеціяльно 
президії КПСу:  

1-ший заступник - пл. сен. Оля Дужа 
2-гий заступник - пл. сен. Рута Ріпецька, ЛМ 
3-тий заступник - пл. сен. Бузьо Миськів, ХМ  

● Щиро дякую пл. сен. Юркові Гук, ВБ, Голові КПР за його поради й доради. 
● Також складаю велику подяку пл. сен. Андреї Жаровські, СП, адміністраторці 

Канцелярії КПС, за її працю, відданість, і пораду всім членам КПСу та всім 
пластунам. 

 

Нижче подаю Резолюції та Рекомендації ХХХIX КПЗ’їзду та їх статус. 

 
СКОБ! 

пл. сен. дов. Андрій Козак, ЧМ 
Голова КПС 
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Резолюції і Рекомендації XXXIX КПЗ’їзду  

Таборова комісія 
Рекомендація 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПС подати заявку до уряду США на 
спонсорство віз типу «J-1» до кінця січня 2022 р. з метою мати право запрошувати 
виховників з інших країн до таборів у США. 
● Рекомендація виконана. Інформація щодо віз типу «J-1» розвідана та перевірена, 

та рекомендація є що КПС не повинен подати заявку до уряду США на 
спонсорство, через складні адміністративні вимоги, акредитацію, та ліцензування, 
кадровими та допоміжними службами, вимоги до відповідальних та 
альтернативних відповідальних посадових осіб, а також необхідним страховим 
покриттям. Альтернативою є оплата однієї з наступних компаній, які мають досвід 
в таких справах: American Institute for Foreign Study-Camp America Program, Camp 
Wayne for Boys, International Exchange of North America, Inc. 

 
Рекомендація 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПС складати і розповсюджувати 
інформацію про пластові табори на Україні для вжитку новацтва і юнацтва, яке їде на 
Україну на літо. 
• Праця не почалася, з огляду на цьогорічну ситуацію в Україні. Замість цього, 

розповсюдилася інформація про пластові таборі в Європі, котрим було потрібно 
додаткових виховників з США для переведення таборів.  

 
 

Станична комісія 
Резолюція 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд доручає КПС поділитися Листком зі станицями, 
щоб поінформувати, чи старші пластуни знаходяться в їхній околиці. 
• Продовжується робота. Перший крок пройшов одночасно з інформуванням про 

допомогу Україні, коли удосконалили список та електронні адреси старших 
пластунів та других уладів. 

 
Рекомендація 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПС створити комісію або робочу 
групу, щоби розглянути справу «background checks». 
• Продовжується дискусія між станичними про потребу на вказівки. Обговорити цю 

справу з головою КТК, пл. сен. Романом Левицьким, який має досвід у 
“background checks” для таборових булав. 

 
Рекомендація 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує станицям створити стипендії для 
виховників у станицях і групах. 
• Праця почалася. 
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Рекомендація 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПС створити вишкіл або долучити 
батьків до вишколу (що провадять сходинами). 
• Вже існує вишкіл УПЮ на ступень КВІ на мережі до якого повинні прилучитися усі 

батьки які провадять сходинами з юнацтвом. Усі станичні й зв'язкові вже були 
повідомлені про це. Обговорити справу новацьких виховних матеріалів для 
дорослих з Референткою Вишколу УПН та Крайовим Комендантом УПН. 

 
Рекомендація 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПС створити комісію чи робочу 
групу, щоб розглянути справи пташат в США. 
• Міжкрайова група створена щоб виготовити проект правильника. Підготовча група 

мала сходини перед війною щоб виготовити проєкт правильника уладу. Існує 
велика розбіжність в переведенню програми пташат по краях і буде багато роботи 
виготовити правильник котрий підходить усім.  

 
Рекомендація 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПС відновити матеріали / 
інформації про Пласт для нових родин. 
• Продовжується робота. Іде перевірка існуючих матеріалів. В між часі вислано 

станичний підручник та інші інформації членам та станицям, кому потрібна 
інформація, та проводилися телефонні та віртуальні розмови.  

 
 

Комісія з інклюзивності 
Резолюція 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд доручає КПС додати інструктажі про 
інклюзивність на всі вишколи. 
• Гутірка та дискусії про інклюзивність відбуваються на кожному вишколі УПН.       
     Перевірити з Референтом Вишколу УПЮ чи тема інклюзивності знаходиться y  
     матеріалах нового вишколу УПЮ на мережі.   
 
Рекомендація 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПС розглянути додаток мови до 
Статуту, що Пласт не дискримінує проти людей з причини раси, етнічности, статі, 
сексуальної орієнтації, релігії, чи з особливими потребами. 
• Робота ще не почалася з огляду на зусилля підтримки Україні. 
 
Рекомендація 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПС з допомогою відповідних 
фахівців продовжити розмови про інклюзивність в краю. 
• Обговорити тему інклюзивності з Першою Заступницею КПС, пл. сен. Олею 

Дужою, тому що є кілька рекомендацій щодо інклюзивності і треба це 
скоординувати. 
 



ПЛАСТОВИЙ ЛИСТОК  ч. 232 

13 
 

Рекомендація 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПС створити підкомісії відповідні 
до елементів інклюзивності для допомоги виховникам у переведенні програми. 
• Робота ще не почалася з огляду на зусилля підтримки Україні. Шукаємо членів до 

підкомісій. 
 
 

Комісія Скобиного Круга 
Резолюція 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд доручає КПС створити комітет або пост 
референтури нових пластових осередків в США. 
• Робота продовжується. Шукаємо додаткових осіб до булави для підтримки осіб 

або груп, котрі хочуть створити нові осередки. 
 
Рекомендація 
ХХХІХ-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує КПС надати завдання Скобиному 
Кругу переглянути ресурси Канади та України та зорганізувати їх, і якщо потрібно 
додати до них, щоб створити повні сходини для виховників у серіях до проб. 
• Крайова Комендантка УПЮ, ст. пл. геть. вірл. Наталка Тарасюк, зі своєю  
     булавою вже почали над цим працювати. Це дуже великий проєкт який буде  
     вимагати багато роботи та часу.  
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Звіт Першої Заступниці КПС по Організаційних Питаннях 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
Загальна праця 
 
• Брала участь у семи пленарних сходинах КПС, сходинах КПС про цьогорічні 

табори, пленарних сходинах ГПБ, сходинах медичної комісії, та XXXIX КПС 
З’їзді віртуально на Zoom у грудні 2021 р. Коли була виконуюча обов’язки голови 
КПС, брала участь у всіх пленумах ГПБ, голосувала, та координувала із 
Канадою та іншими КПС. 

• Брала участь у дискусіях про виховні, таборові, фінансові та інші справи разом 
з членами президії та іншими учасниками. 

• Пандемія не згасла, тож слідкувала за новинами щодо щеплення, маскування 
та інших кроків, та як вони впливатиме на пластовіі заходи та ділилася цією 
інформацією з членами КПС, КПР, та станицями. У 2022 р. впроваджена 
медична комісія, під проводом Голови КТК, щоб розглянути та подати 
рекомендації щодо кроків для запобігання захворювання на коронавірус на 
таборах. 

• Робоча Група по інклюзивності не зустрічалася, хоча був курс психічної першої 
допомоги в підготовці до таборів. Кожний табір мав принайменше одну особу, 
котра закінчила курс та одержала сертифікат. 

• Запустили конкурс на нового вебмайстера для Пласту США. Є кандидати, та 
сподіваємося, що в ближчому часі буде обрано переможця та почне перехід до 
нової особи. 

• Помагала в підготовці до XL КПЗ’їзду. Після голосування станичними, курінними 
УПС та УСП, та головами ОТК, більшість голосували за віртуальний з’їзд на 
2022 р, та пропоновано різні теми, які будуть включені в розмовах на КПЗ’їзді. 

 
Праця у зв’язку із повномаштабним вторгненням Росії в Україну, починаючи 24. 
лютого 2022 р. 
 
• Перебрала обов’язки голови КПС, коли Голова КПС Андрій Козак відступив від 

свойого посту, щоб перебрати головство робочої групи для підтимки пластунам 
та Україні. 

• Стала членом робочої групи для координації пластових дій для підтримки 
України та пластунів, котрі тимчасово переселені. Група перших чотири місяці 
зустрічалася віртуально у кожен робочий день, а потім три рази в тиждень. 
Члени групи включали фахівців із фінансів, логістики, медицини, комунікації, 
планування та впровадження проєктів, та інших. 

• Робоча група керує збором грошей, вказівками для пластунів щодо помочі, та 
вирішувала питання закупівлі потрібного медичного обладнання, машин, 
фінансової допомоги родинам загиблих або ранених пластунів, підтримку 
пластунів з України для участі в таборах у Польщі та інших Європейських 
державах. Більше у звіті голови. 

• Пласт відплатить кошти транспорту для виховників із США, котрі поїхали бути 
виховниками на таборах у Європі. Було 12 виховників. Також КПС надало 
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фінансову допомогу у сумі половини коштів за кожну дитину, котра переїхала 
до США з України після 24. лютого, та для інших котрим потрібна була 
фінансова допомога згідно рекомендацій станиць. 

• Пласт США також підтримує розвиток «Домівок» у Варшаві, де діти з мамами 
можуть піти щоб діти могли гратися, брати участь у різних зайняттях, 
спілкуватися з українцями, та отримати допомогу щодо психічних або інших 
проблем, пов’язані із війною. 

• Беру участь у координаційних зустічах із іншими організаціями. Брала участь, 
на приклад, у зустічі із Американським агенством США з міжнародного розвитку 
(USAID), щоб довідатися про їхні зусилля щодо України, та як можливо 
організаціям співпрацювати над проектами в діяспорі. Інші зустрічі стосуються 
біженців та як можуть прибути до США та як можна допомагати, щоб світ, 
політики та інші організації не забували про Україну та дальше стояли рядом 
для допомоги. 

 
Праця зі станицями та групами 
 
• Навзагал, станиці перейшли на наочні сходини, хоча станиці впровадили режим 

для безпечного проведення заходів на живо та віртуально в станицях. 
Поділилася документом для забезпечення пластових організацій щодо 
коронавірусу та других інфекційних захворювань (waiver). 

• Створені нові Google групи для станичних та голів груп, куренів УПС та УСП, 
станичних скарбників для легшого зв’язку із тими групами. Дальше діє Google 
група для станичних, де кожен може щость запитатися, та для обміну думок.  

• Вислала матеріали станичним про Пласт, щоб вони могли їх використати для 
ознайомлення батьків із Пластом, його цілями та виховною працею, та як 
можуть включитися в пластову діяльність.  

• Брала віртуальну участь у Свічечці, закриттю та відкриттю кількох станиць.  
• З огляду на продовження пандемії, станиці ділилися інформацією про пляни на 

відкриття, колядування та інше віртуально. Декотрі станиці/групи вирішили 
працювати разом віртуально.  

• Станиці мають зацікавлення спростити хід інформації до та від себе та КПС. В 
майбутньому це включатиме річні звіти, повідомлення та поширення інформації 
на вебсторінці та соцмережі. Перший крок розпочав голова КТК для електронної 
реєстрації на табори.  

• Відповідала на питання щодо відкриття восені, та вислала вказівки про 
переведення відкриття, сходин, та питання щодо забезпечення (асикурації) у 
можливих сходинах поза домівками. 

• Подала на одобрення вислід загальних зборів та виборів у станицях Пассейк, 
Нюарк. 

 
Виховні справи 
 
• Брала участь у телеконференціях та віртуальних сходинах з іншими діловодами 

на виховні справи, особливо в підготовці до таборів, вишколів та інших занять 
та обговорення цих заходів після їхнього закінчення з метою їх покращити в 
майбутньому. 
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• У декотрих станицях та інших місцевостях без офіційних груп, знаходяться 
переселенці, яких цікавить Пласт, та котрі записують дітей до Пласту. Є потреба 
на вишколи для батьків, щоб зрозуміти ціль, структуру Пласту, та як можуть та 
повинні батьки брати участь у виховній праці. 

 
Плани на наступний рік 
 
• Підтримати роботу медичного комітету згідно обставин та потреб  
• Працювати над відповідними рекомендаціями та резолюціями 
• Розробляти та висилати вказівки, згідно потреб станиць та ОТК 
• Продовжувати віртуальні пленуми та інші зустрічі для КПС, групи станичних і 

голів груп, та інших діловодів для ефективної комунікації для переведення їх 
програм 

• Працювати з другими діловодами, щоб впровадити електронні форми для 
звітування, електронні опити та інші засоби, щоб робота станиць, груп, куренів, 
КПС, КПР та канцелярії була швидшою та більш ефективною 

• Тримати тісний зв’язок зі станицями та знову розглянути можливості надання 
допомоги щоб створити нові групи або уможливити їхню роботу 

• Допомагати в плануванні КПЗ’їзду XLІ 2023 р. 
 
Подяка 
 
Щиро дякую всім членам КПС з їх відданість та роботу для наших пластунів, особливо 
в часі війни в Україні та інших викликів. Сердечно дякую пл. сен. Андрієві Козакові, пл. 
сен. Руті Ріпецькій та пл. сен. Бузьові Миськову за тісну співпрацю та дружбу. Дякую 
пл. сен. Андреї Жаровській з канцелярії за її доступність, послідовну працю, добрий 
гумор, та надзвичайну відданість Пласту та всім, хто до неї звертається з різними 
питаннями. Щиро дякую ст. пл. Калині Дурбак, котра довший час служить як Пластовий 
вебмайстер та допомагає із всім сполучене з Google.  
Щира подяка всім провідникам ОТК, таборів, вишколів та спец таборів, булавам, 
медичній допомозі та іншим працівникам за їхні зусилля, та батькам та учасникам 
таборів за їхню співпрацю та підтримку, щоб уможливити безпечні літні табори цього 
року. 
Особлива подяка всім станичним та головам груп за знайдення способів безпечно 
проводити пластові зустрічі та особливо за їшні творчі підходи до допомоги для 
України у своїх станицях та середовищах в український громаді та разом з іншими 
скавтськими та суспільними організаціями.  
 

СКОБ! 
 

пл. сен. дов. Оля Дужа 
1-ша Заступниця Голови КПС по організаційних справах 
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Звіт Другої Заступниці КПС Голови Виховного Сектора 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
Організація 
Голова сектора: пл. сен. Рута Ріпецька, ЛМ 
Крайова Комендантка УПЮ: ст. пл. геть. вірл. Наталка Тарасюк 
Крайовий Комендант УПН: пл. сен. Ростик Слабіцький, ЧМ 
Голова Таборової Комісії: пл. сен. Роман Левицький, Тис. 
Діловод Вишколу УПЮ: пл. сен. Андрій Гарматій <V> 
Діловод Вишколу УПН: ст. пл. вірл. Оленка Гладка, Гр. 
Діловод Тіловиховання: пл. сен. Христя Козак, СП 
 
 
Мала Рада Скобиного Круга 
Після останнього КПЗ’їзду з початком грудня 2021р. не було нікого на пості ККЮ. 16го 
березня 2022 р. відбулася віртуальнa Мала Рада Скобиного Круга (було 45 
учасників) на якій затвердили ст. пл. геть. вірл. Наталку Тарасюк як нову Крайову 
Комендантку Юнацтва в Америці.  Щиро дякую Наталці що взяла на себе цей дуже 
важливий але нелегкий пост.  Нова ККЮ зі своєю булавою працюють над 
зорганізуванням виховних матеріaлів, правильником вмілостей, третьою пробою 
УПЮ та багато ще іншого. 
 
Війна в Україні, Світова Пандемія та Виховна Праця 
24 лютого 2022 р. Росія напала на Україну повномаштабною війною. Тоді все 
змінилося для нас українців, не тільки в Україні але також в діяспорі. Почалися 
протести, благодійні заходи, писання листів до американського уряду, збірки 
коштів,… Пластуни в Америці через КПС зібрали понад $1,000,000. на потреби 
Пласту в Україні підчас війни. Вже 17 пластунів-героїв загинули в боротьбі за 
незалежність України. Наша пластова молодь з великим ентузіязмом прийняла 
проєкт КПС виготовлення маленьких особистих аптечок. Деякі станиці запрошували 
пресу та американських скавтів щоб ширити відомості про страшну війну. Рівень 
пластової праці зріс, відбувалися сходини про Україну та війну. Юнацтво почалo 
волонтерувати у своїх школах, церквах і містах. З початком цього пластового року 
сподіваємося доплив до Пласту новиx переселенців з України через війну. До цього 
ми підготовляємося.  
 
Через зменшення захворювань на коронавірус та широкий доступ до вакцин, виховна 
праця по станицях поволі почала вертатися до наочних сходин та зайняттях по 
домівках. Тому перший раз за три роки була змога зорганізувати Свято Весни на 
Вовчій Тропі (під проводом куренів УСП і УПС Хмельниченки) та Свято Весни для 
станиць Дітройту і Клівленду на оселі Діброва. 
 
Орликіяда, яка через пандемію не відбувається від 2019 року заплянована на 12-13 
листопада на Союзівці. Тема Орликіяди -  “Грай, бандуро, грай”.  Бандура це символ 
культури України яку Росія хоче цілком знищити. До змагу! 
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Табори та Вишколи 
Створено медичну комісію, під проводом голови КТК, пл. сен. Романа Левицького, 
щоб розглянути та зробити рекомендації щодо загроз від коронавірусу на таборах, a 
також як найкраще дотримyватися правил CDC (Centers for Disease Control). Одним 
із членів комісії був бувший Головний Лікар США пл. сен. Борис Люшняк, ОХ.  
 
Рішено відбути повні три-тижневі табори, але без традиційного Дня Плалстуна, 
відвідин батьків і дозвілля. Дальше подаю список наших цьогорічних таборів та їхних 
комендантів: 
 
Вовча Тропа 
Комендантка УПЮ-ок: ст. пл. Уляна Федоришин 
Комендант УПЮ-ів: ст. пл. Володимир Садовий, ХМ 
Комендантка УПН-ок: ст. пл. Талка Цюваник, ЧП 
Комендант УПН-ів: ст. пл. Ярема Ганущак 
 
Писаний Камінь 
Комендантка УПЮ-ок: ст. пл. Юстина Гриців 
Комендант УПЮ-ів: ст. пл. скоб Данило Савицький 
Комендантка УПН-ок: ст. пл. вірл. Роксоляна Лісовська 
Комендант УПН-ів: ст. пл. скоб Андрій Попадюк  
 
Новий Сокіл 
Комендантка УПЮ: ст. пл. вірл. Діяна Ганчук, ПС 
Комендантка УПН: ст. пл. вірл. Наталя Ганчук 
 
Велика подяка належиться голові Крайової Таборової Комісії пл. сен. Роману 
Левицькому за його невтомну працю у підготовці таких успішних таборів.  Окружні 
табори на слідуюий рік відбудуться 8-29 липня 2023 року. Це затвердила КПС на 
свойому останньому пленумі.   
 
Також переведено табір старшого юнацтва-Ю2 (ст. пл. Алекса Чарторийська, Гр.) та 
два спец-табори, Морський табір (ст. пл. Стефан Слабіцький, ЧМ) і Скелелазний 
табір (ст.пл. Юстина Гриців). На жаль, ШБ і ЛШ цього року не відбулися на терені 
США.  
 
Юнаки з 7го куреня УПЮ-ів в Чікаґо під проводом зв’язкового пл. сен. Михайла 
Хариша, ПБ відбули дуже цікавий курінний табір в штаті Tennessee де мандрували 
на Appalachian Trail. 
 
Референтка Вишколу УПН СО ст. пл. Оленка Гладка заплянувала та як комендантка 
перевела Вишкіл Новацьких Виховників 25 червня- 2 липня 2022р. на оселі Вовча 
Тропа. З 38 учасників, 30 успішно закінчили вишкіл та готові до праці з новацтвом. 8 
учасників мають можливість письмово докінчити вишкіл якщо допомагають з 
новацтвом у своїх станицях. Підчас вишколу були гутірки про інклюзивність та 
запобігання знущання (bullying prevention). 
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Референт Вишколу УПЮ пл. сен. Андрій Гарматій підготовив Вишкіл Юнацьких 
Виховників на ступінь КВІ у форматі онлайн (online). Учасники вишколу можуть 
проходити вишкіл у зручний для них час і так довго як їм потрібно. Карта зголошення 
знаходиться на plastusa.org. Чотири пластуни закінчили вишкіл, а 14 працюють над 
ним. Тепер нема ані причини ані виправдання щоб виховники у станицях  або на 
юнацьких таборах не мали вишколу. Часом навіть комендант/ка не має вишколу, бо 
ШБ і ЛШ не відбуваються що року і не всі хочуть брати у них участь. Прошу усіх 
станичних старшин та ОТК наших осель це припильнувати. 
 
Особиста Діяльність 
Представляла КПС США на робочій комісія ГПБ про обмін таборових булав по світі. 
Обмін мав початися в літі 2022 р., але через війну в Україні це було неможливо. 
Проте, 12 наших виховників поїхали на різні табори в Європі щоб допомогти з їхним 
переведенням. У таборах брали участь пластуни-переселенці з України. 
 
Разом з пл.сен. Андреєю Жаровською, працюю над матеріалами для нових родин з 
України, деякі котрі були пластунами а деякі ні. 
 
Брала участь у 8 пленумах КПС та численних телеконференціях, розмовах і 
дискусіях.   
 
Подяка 
Дякую усім членам КПС за дружбу та корисну співпрацю, особливо ст. пл. геть. вірл. 
Наталці Тарасюк, пл. сен. Андрієві Козаку, пл. сен. Олі Дужій та пл. сен. Роману 
Левицькому. Дякую ст. пл. Оленці Гладкій та пл. сен. Андрієві Гарматію за великий 
вклад у вишколи УПН та УПЮ, бо вишколи запевняють будуче Пласту. Дякую пл. 
сен. Андреї Жаровській яка завжди готова допомогти і порадити. Я рада, що маю 
змогу працювати з відданою групою людей на добро українського Пласту та 
пластової молоді. 
 

Слава Україні! 
СКОБ! 

 
пл. сен. Рута Ріпецька, ЛМ 

Друга заступниця КПС, Голова Виховного Сектора 
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Звіт Крайового Коменданта Новацтва (ККН) 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
1. Cклад булави Крайового Коменданта УПН – CШA 

Крайовий Комендант УПН – CШA- пл. сен. Ростислав Cлабіцький, ЧМ 
Референт Cамітників - пл. сен. Уляна Cлабіцька, ПC 
 

2. Діяльність 
Перевів Малу Раді Орлиного Круга в грудні 2021 
Відбув участь в усіх пленумах 
Відбув як спостерігач віртуальний вишкіл в Європі Ради Орлиного Круга 
Був в контакті з Головною Булавною Новацтва через е пошту 
Відбув сходини Ланки Організаторів Морського Табору 
Брав участь як член команди Робочої Групи «Скаути для України» 
Рівно часно є заступник Крайового Референта УПC 
 

3. Розчислення УПН – CШA  
База даних не відзеркалює акуратне число новацтва. Я буду працювати разом 
з канцелярією щоби отримувати більш акуратні числа для бази даних. 
 

4. Aктивність Уладу 
За останний рік Крайова Новацька Булава приготовила слідуючі вмілості і 
допоміжні матеріали. 

Захисник 
Природні Загрози 

Поділилися з КТК вмілостями, сходинами і матеріялами 
Поділилися з ГБ УПН і другими краями вмілостями, сходинами і матеріялами 
Новацькі табори – того року відбулися 3 тро тижневі табори.  
 

5. Пластові Пташата 
КПЗ прийняв резолюцію КУПО про створення нового уладу Пластових пташат. 
Очікуємо висліди голосування других країв. 
 
Підготовчий комітет мав сходини перед війною щоб виготовити проєкт 
правильника уладу. Існує велика розбіжність в переведенню програми пташат 
по краях і буде багато роботи виготовити правильник котрий підходить усім. 
 

6. Cамітники 
пл. сен. Уляна Cлабіцька переводить програму для новацтва самітників. 
 

7. Різне 
Щиро дякую членам КПCу за підтримку і співпрацю. 
 
Дуже дякую пл. сен. Уляні Cлабіцькі за то що вона постійно виготовлює 
виховні матеріали і вмілості на теми споріднені з війною. 
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Нашим виховникам належиться велика подяка і пошана.  Легко було б сказати 
що тимчасово треба відкликати сходини, що усі перетяжені роботою і дітьми.  
Дякую вам усім за вашу самовідданість у ваші праці з нашим новацтвом. 
 

ГОТУЙCЬ! 
 

со Ростислав Cлабіцький 
Крайовий Комендант Новацтва 

 
 

 
 
 

  
 
 
 



ПЛАСТОВИЙ ЛИСТОК  ч. 232 

22 
 

Звіт Діловода Новацького Вишколу 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
 

Здали ступінь КВ І: 
 

ст. пл. Роман Жаровський  
ст. пл. Коля Адамів 

пл. роз. Орест Ганкевич  
пл. роз. Надія Воробець  

пл. роз. Кирило Перекліта  
ст. пл. скоб Юрій Куріца  
ст. пл. Микола Шевчик  

ст. пл. Роман Онишкевич  
пл. роз. Марко Войціцький  
пл. роз. Вікторія Фарміґа  
пл. роз. Андрій Фарміґа  

ст. пл. скоб Матей Джекс  
пл. роз. Оленка Тимош  

пл. роз. Андрій Вайт  
пл. скоб Даріян Кульчицький  

ст. пл. Алекса Голинська 
ст. пл. вірл. Меляся Вовк 

 
 
 

ГОТУЙСЬ! 
 

ст. пл. вірл. Оленка Гладка, Гр.  
Діловод Новацьких Вишколів 
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Звіт Новацького Вишкoлу 2022 
 

1. Назва і Термін 
Рада Орлиного Вогню, 340 РОВ (впорядників 256) від 1 липня – 5 липня 2021 на 
оселі Вовча Тропа. 
 
2. Організація 
РОВ організована Крайовим Проводом Орлинного Круга в США. 
 
3. Провід 
Комендант:   С.О. Оленка Гладка 
Бунчужний:   Брат. Мако Куций 
Писар:   С.О. Ліда Лісовська 
 
Булава та інструктори: 
С.О. Руслан Онишкевич  
С.О. Наталя Ганчук 
Брат. Александер Куций 
Брат. Лукаш Онишкевич 
Брат. Павло Пенцак   
Сес. Ксеня Тимченко 
Сес. Aна Когут 
Сес. Наталя Пришляк  
 
4. Учасники: 
 
Дарія Гураль Ню Йорк 

Алекс Кебуз Філядельфія 

Вікторія Василик Ню Йорк 

Меланія Кузьо Самітник 
Ксеня Кузьо Самітник 

Соломія Валігунда Албані   

Андрій Кравчук Пассейк 

Юліана Кіт Пассейк 

Руслана Макар Ню Йорк 

Микола Бак Бойчук Філядельфія 
Денис Касіян Клівленд 

Віктор Дяченко Дітройт 

Олекса Ониськів Чікаго 

Оріяна Повзанюк Філядельфія 
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Діана Бабінчук Боффало 

Аня Ниршл Філядельфія 

Максим Погорило Філядельфія 

Мая Коваль Філядельфія 

Александер Цісик Дітройт 
Микола Раковський Клівленд 

Соня Юзич Дітройт 

Таїса Сантос Клівленд 

Лесик Гемблин Чікаго 

Андріяна Васьків Лінденгурст 

Вікторія Базарко Йонкерс 
Адріяна Дойл Філядельфія 

Меля Якубович Клівленд 

Максим Кмиць Клівленд 

Марко Мокрій Клівленд 

Калина Бак Філадельфія 

Мар'яна Торончук Гартфорд 
Лука Тимченко Філядельфія 

Валентин Курилко Нюарк 

Андрея Ганчук Нюарк 

Гавриїл Лоза Філядельфія 

Софія Салевич Нюарк 

Зоя Пришляк Філядельфія 
Владислав Лебедь Клівленд 
 

 
5. Стан Вишколу за Осередками: 
станиця Дітройт - 2 
станиця Нюарк - 4 
станиця Ню Йорк - 3 
станиця Клівленд - 7 
станиця Пассейк - 2 
станиця Філядельфія – 10 
станиця Йонкерс – 1 
станиця Чікаґо – 2 
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станиця Гартфорд – 1 
станиця Боффало -  
станиця Лінденгурст - 1 
самітники - 2 
станиця Албані - 1 
 
разом осіб - 38 

 
6. Рамовий Порядок Дня (EST)  

 
7:00    Вставання, прорух, миття 
7:40    Поїзд Чистоти, Перегляд 
8:00    Відкриття Дня 
8:30    Сніданок 
9:00    Гутірка – Новацький Змаг  
9:30    Показовий Новацький Змаг     
10:45  Писання задачі Змаг     
12:00  Гутірка – Ляльковий Театр 
           Показовий Ляльковий Театр  
12:30  Обід 
1:00    По Обідна Тиша 
2:00    Підготовка на Ляльковий Театр і Писання задачі змаг 
3:30    Гутірка – Покривдженні Діти / Насильство - Anti-Bullying Policy 
4:30    Підготовка на Ляльковий Театр і Писання задачі змаг  
6:00    Вечеря  
6:45    Ляльковий Театр     
8:00    Закриття Дня 
8:15    Сходини Роя 
9:15    Вогники  
10:00  Підготовка до нічної тиші 
10:30  Нічна Тиша 

 
7. Програма Вишколу 

 
Подано є скільки годин буде призначено до даних зайнять. 
 
Гутірка:  Булава передавала знання через гутірку. Учасники писали в зошитах. 
Показово:  Булава приготовила зайняття і виконували вдаваючи що учасники є 
новацтво. 
Практично:  Учасники приготували зайняття і виконували вдаваючи що решта 
учасників є новацтво. 
Писанно:  Учасники пишуть плян зайнять яко завдання. 
 
       Гутірка Показово Практично
 Писано 
Система Виховання і Роля Виховника  1 
Історія УПН      1 
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Орлинний Круг     0.5 
Правильник УПН і проби, вмілості  1.5 
Фізичний і Психічний Розвиток Дитини  1.5 
    
Елементи Новацьких Занять 
Гра       0.5  1  3  1 
Розповідь      0.75  0.25  2  1 
Пісня і Новацький Танок    0.5  .5  3  
Майстрування     0.5  .5  3  1 
Cамодіяльна Гра     0.75  .25  3.5  
Cходини Роя, Правильники, Матеріяли 1  1  4  8 
Збірка Гнізда     1 
Новацький Вогник     1  1.5  2  5 
Прогулянка      1  2    4 
Новацький Змаг     .5  2    4 
Ляльковий Театр     0.5  0.5  3  
Новацький Табір     1 
Ранний Прорух і Поїзд Чистоти   0.5  0.25  1 
Історичні Гри     1  2 
Маскарада      0.5  1  1 
Чар Новакування     0.5 
Плянування в Рою – Три Місячний Пплян 1      5 
Новацтво в Природі, здоров’я і безпека .5 
На таборі      1.5 
Різниці і Схожості в Праці УПН і УПЮ  1 
Cпівпраця з Батьками    1    .5 
Точкування      0.5    
Книговедення і Звітування   0.5    
Тотеми, Знамена і Обряди   0.5    4 
Практичне виховування    .75 
Інклюзивність     1 
Bullying Prevention гутірка    1 
Нічні Зайняття          5 

 
 

8. Результати точкування 
- 30 учасників перейшли Вишкіл та мають право працювати по станицях.   
- 8 учасників не мали праву закінчити вишкіл, але мають нагоду докінчити під час 
року і працювати в станиці з опікою.  
 
9. Завваги комендантки вишколу 
 
Учасники приїхали з позитивним наставлиням і готові до роботи. Всі мали багато 
енергії і жваво брали участь. 
  
Цього року, вісім учасників не дотрималися правил. Вони себе та булаву поставили в 
небезпечні обставини, та вплинули на всіх учасників, булаву та адміністрацію табору. 
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Було  вирішено щодо порушення правил, що не перейдуть вишкіл і звільненням з 
табору. Вони будуть мати нагоду докінчити вишкіл і завдання що пропустили до кінця 
року включно з тим що працюють в станиці підчас року. Будуть працювати з 
коменданткою та писарем щоб це зробити. 
 
Найбільш успішні занняття це були нічні зайняття та власні сходини що учасники 
провадили.   
  
 
Будуча праця/пляни 

 
Закінчення  вишколу  під час року для 8 учасників. 

 
Вимоги : 
 

1. написати/виконати задачі що були пропущені та здати до кінця жовтня - це 
мені дасть нагоду перевірити і віддати на поправлення якщо потрібно) 

2. відповідь до питання: “що би ви відповіли якщо один з батьків вас запитав - 
чому я повинна довіряти тобі з мою дитиною?” (~1,000 слів) 

3. Zoom в грудні зі мною і Лідою -писарем вишколу 
4. праця в станиці 

 
 

Готуйсь! 
 

Комендантка C.О. Оленка Гладка 
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Звіт Крайової Комендантки УПЮ 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
 
Провід Булави УПЮ 
 
ст. пл. геть вірл. Наталка Тарасюк Крайова Комендантка Юнацтва 

ст. пл. Адя Федорійчук, ЧП Заступниця ККЮ 

ст. пл. Юстина Гриців, Греб Референт Самітників 

пл. сен. Нестор Воронка, ЧМ Референт Морського і Летунського Пластування 

пл. сен. Андрій Гарматій, =V= Референт Юнацького Вишколу 

пл. сен. Роман Білинський, СМ Член Булави  

ст. пл. Дем’ян Гриців, =V= Член Булави 
 
 
 
Стан Юнацтва 
Наразі стан юнацтва є не цілком вірний через недотягнення у базі даних, недокінчені 
або не здані кінцеві звіти юнацьких куренів, та нових пластунів/переселенців котрі 
приєднуються до Пласту через літо і за час війни. 
 
Щоби полегшити та виправити цю проблему, булава планує розглядати інші способи 
перевірювання складу юнацтва. Це б мінімально включало перетворення курінних 
звітів до легшого формату типу Google Form.  
 
Діяльність ККЮ та Булави 

● Брала участь в пленумах КПС 
● Провадила сходини булави УПЮ 
● Проводила перші сходини зв'язкових 6/1/2022 
● Брала участь у сходинах кризи КПС в місяцх березень-квітень 
● Очолювала проєкт Pocket First Aid Kits (3/11/22 -4/19/22) 
● Брала участь в сходинах планування  МПЗ 2023 р. 
● Брала участь в сходинах референтури Школи Булавних 

 
Гетьманський Скоб 
Почесний ступінь гетьманського скоба одержав пластун скоб Андрій Якубочич. Я 
вітаю його з цим осягненням. 
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Третя Проба 
 
Слідуючі пластуни успішно закінчили третю юнацьку пробу і були іменовані на 
пластунів скобів і вірлиць: 

● пл. скоб Марко Войціцький 
● пл. скоб Матей Гапій 
● пл. скоб Тарас Глум 
● пл. вірл. Аня Кіна 
● пл. вірл. Оріяна Макар 
● пл. скоб Кирило Перекліта 
● пл. вірл. Ніна Раковська 
● пл. вірл. Юліяна Шиприкевич 

 
Я подивляю це юнацтво за те що закінчили третю пробу під час пандемії і війни. 
Ксеня Козак, ЛМ, очолює комітет яий переробив вимоги на третю пробу. Юнаки і 
юначки вже розпочали і один юнак закінчив. Ми провірюємо ці проби і будемо далі 
працювати щоб створити остаточні вимоги. Ми віримо що це буде корисна зміна щоб 
покращити процес здавання третьої юнацької проби.  
 
Спеціалізаційні Проби 
 
Геть. пл. скоб Андрій Якубович закінчив вимоги на ступінь пластуна скоба гребця і 
був іменованим. 
 
Вмілості 
 
Нові Вмілості одобрені ГПБ додані до правильника УПЮ: 

● Геокешінг  
● Інженерія  
● Самооборона 

Нові вмілості вислані ГПБ, ще не одобрені: 
● Публічні Відео Презентації 

Перероблені вимоги вмілостей: 
● Український Амбасадор 
● Скавтове Побратимство 

 
Самітники 
 
Чекаю звіт самітників 
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Подяка 
Складаю щиру подяку членам булави та КПС за їхню підтримку і допомогу протягом 
початку моєї каденції. Особливо також сердечно дякую слідуючим пластунам: 
Маркові Якубовичові, Христі Козак, Андреї Жаровській, Уляні Слабіцькій, Руті 
Ріпецькій, Дарці Якубович, Ксені Козак за їхні поради і досвід.  
 
Праця на слідуючий рік 
 

● Виправити і оновити правильник вмілостей УПЮ 
● Приготувати виховні матеріали для сходин застосовані до юнацьких проб 
● Провірювати індекси нової третьої проби і передати відгук комітета  

 
З пластовим привітом, 

Сильно! Красно! Оберечно! Бистро! 
 

ст. пл. геть вірл. Наталка Тарасюк 
Крайова Комендантка УПЮ 
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Звіт Діловода Вишколів УПЮ 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
Напрямки діяльності: 
1. Впорядкування матеріалів і документів; 
2. Вишколи виховників УПЮ; 
3. Вишколи зв’язкових УПЮ; 
4. Надання ступенів у Кадрі Виховників УПЮ; 
5. Виконання резолюції КПЗ. 
 
1. За роки своєї діяльності Пласт створив багато матеріалів для відповідного 
вишколювання виховників юнацтва. Ці матеріали мають бути доступними для 
організаторів вишколів у формі стандартного пакету з точними інструкціями щодо їх 
використання. Я працюю над тим, щоб створити онлайн депозитарій цих матріалів для 
референтури вишколів УПЮ. Планую закінчити цю справу до кінця 2022 року. 
 
2. Організація і проведення вишколів виховників УПЮ потребую значних зусиль і 
часу як від референтури так і від учасників. Лише біля 40% учасників, які брали участь 
у вишколах, виконують завдання і закінчують їх. На мою думку, Пласт в Америці має 
знайти нову форму підготовки тих, хто працює з юнацтвом. На основі досвіду 
проведення дистанційного вишколу зв’язкових і ознайомлення з онлайн вишколами 
виховників, які провели пластові групи в Європі, я рекомендую створити онлайн 
платформу Вишколів Виховників УПЮ. Бажаючі пройти вишкіл мали б нагоду у будь-
який час його розпочати, використовували підготовані тексти, відео, мідіа презетнації, 
тести для виконання програми за індивідуально вибраним розкладом. До цього часу я 
розглянув кілька можливостей платформ для організації вишколів у такому форматі. 
Планую працювати ще цього року над наповненням матеріалами і звертаюся до усіх з 
проханням про допомогу. Я також думаю, що важливо мати час до часу онлайн 
базовані дошколи виховників на різні теми з виховної діяльності – так як безпека, третя 
проба, суспільна дія, тощо. 
 
3. За час каденції відбувся Крайовий Вишкіл Зв’язкових УПЮ. Це був перший 
досвід дистанційного проведення вишколів ще перед початком коронавірусу. У 
вишколі взяло участь 10 учасників. Учасники вишколу подалаи багато практичних 
рекомендацій щодо програми і форми проведення вишколів зв’язкових, які також є 
корисним для вишколів виховників УПЮ.  
 
4. За час каденції надано ступені у Кадрі Виховників УПЮ: 
a. І ступінь – 2 
b. ІІ ступінь – 7 
 
5. Мав телефонічну розмову з Крайовим Комендантом УПЮ щодо виконання 
резолюції: «XXXVII-ий Крайовий Пластовий З’їзд зобов’язує Крайового Коменданта 
Юнацтва та Референта Юнацького Вишколу надати напрямні зв’язковим, юнацьким 
виховникам та комісіям ІІІ Проби по станицях для проведення успішнього завершення 
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ІІІ Проби УПЮ». На основі дискусії дійшли висновку, що є достатньо готових ресурсів 
для використання у праці над третьої пробою. 
 
Особисто вважаю, що корисно мати кожного року онлайн конференцію для тих, хто 
допомагає юнацтву у праці над третьою пробою. 
 
 

 
СКОБ! 

 
пл. сен. Андрій Гарматій, V 
Референт Вишколів УПЮ 
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Звіт Діловода Тіловиховання 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
Новий Процес на Здавку Відзнаки Фізичної Вправності 
● Це друге літо що ми вживаємо спростований процес здавки ВФВ: 

o Коменданти УПЮ таборів записують одержаний ступінь ВФВ на таборовій 
посвідці, та долучують Анкету Здавки ВФВ до посвідки. 

o ОТК висилає копії всіх Анкет Здавки ВФВ до канцелярії. 
o Юнаки/чки можуть купити відзнаку прямо від пластової крамниці. 
o Якщо хтось не закінчить ВФВ на таборі, то зможе доповнити при станиці.  Коли 

закінчить, то висилає Анкету Здавки до канцелярії щоб одержати окрему 
Посвідку Здавки ВФВ. Тоді може закупити відзнаку від пластової крамниці.    

 
Відзнаки Фізичної Вправності (ВФВ) 
● Kоменданти УПЮ таборів включили здавку ВФВ в таборових програмах.  Числа 

пластунів котрі закінчили ВФВ на таборі: 
o 132 на Вовчі Тропі 
o 40 на Писаному Камені 
o 19 на Новому Соколі 

● Числа включають лише Американських пластунів, тому що кожний край має 
інакші вимоги 

 
 
● Відносно великий відсоток не закінчили ВФВ на таборі: 

o ВФВ ІІІ:  лише треба для тих пластунів котрі плянують здати третю 
пробу 

o ВФВ ІІ: юнаки пересічно перебувають два роки на таборі яко учасники, 
то мають двi змоги здати ВФВ 

o ВФВ І:  32% прихильників не закінчили на таборах 
 

● Подаю список тих котрі здали ВФВ на літних таборах: 
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«Scouts for Ukraine» група маркетингу 
 
● Коли війна вибухла на Україні, та Пласт почав надавати гуманітарну допомогу, 

група маркетингу була створена.  Цю групу очолювали пл. сен. Леся Лебедь, пл. 
сен. Таля Даниш, та пл. сен. Ляриса Нич-Монтекюло, разом з вказівками від мене.  
До спеціяньних проєктів, прилучувалися інші члени:  пл. сен. Марко Пілецький, пл. 
сен. Меляся Нинка, ст. пл. Рената Шипайло-Гетланд, ст. пл.  Марко Мулик, пл. 
сен. Стефан Біланюк, пл. сен. Тарас Ґлум, пл. сен. Тарас Будурович. 

● Першим завданням маркетингової групи було створення маркетингового плану, 
де була написанна заява про позиціонування [positioning] Пласту та визначені 
детальні акції для специфічних груп.  

● Група маркетингу займалася наступним: 
o Cтворила кампанію «Scouts for Ukraine», яка включала новий логотип (logo) 

та стиль. Ця кампанія привернула більшу увагу до Пласту та наші 
гуманітарні акції.  Комунікації були дво-мовні, тому що вони були 
спрямовані до жертводавців поза межами української спільноти. 

o Збудувала aid.plastusa.org, де ті хто відвідували plastusa.org були 
автоматично переведені на новий сайт. Там знаходили інформації про 
Пласт, новини, і як можна жертвувати. Також, регулярно появлялися 
оновлення (blog posts).   

o Створила QR код та оформила візитки щоб облегшити жертвування. 
o Створила ScoutsForUkraine@plastusa.org щоб облегшити комунікації. 
o Приготовила три інфографіки (2-місяці війни, 100-днів війни, та 6-місяців 

війни), котрі були розіслані усім пластунам і є долучені в звіті Голови КПС. 
o Розпочала постійні комунікації до пластової родини через епошту, 

Facebook (Plast Ukrainian Scouting Organization – USA), та Instagram 
(plastusa), повідомляти у двох мовах про пластову діяльність у помочі 
України.  До всіх пластунів, котрі мають понад 80 років, листи були вислані 
нормальною поштою. 

o В травні оголосили Місяць Пластової Акції (Plastuny in Action), коли 
заохочували збірку грошей на закуп ультразвукових апаратів та iPads.  Три 
найбільші збори коштів протягом травня були:  

▪ "Freedom Ride" з велосипедистами від Випані, Ню Джерзі до 
Вашінґтон, ДС - пл. сен. Роман Граб, пл. сен. Тарас Ференцевич, і 
пл. сен. Андрій Вовк, котрі зібрали понад $10,000 

▪ Half-Ironman триатлон - пл. сен. Макі О'Конел зібрав більше ніж 
$9,000 

▪ Зусилля Нью-Йоркської станиці на фестивалі Св. Юра, принесло 
понад $7,000 

● Місяць Пластової Акції був завершений Віртуальою Ватрою, яка відбулася 12 
червня, і в якій брали участь пластуни з цілої Америки. При закриттю ватри, 
Голова КПС оголосив подвоєння пожертв, до $500,000 .  До 15го вересня 2022 
року, за кожний пожертвований доляр, пл. сен. Катруся Воловодюк добавила 

mailto:ScoutsForUkraine@plastusa.org
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вклад до того самого рівня. Група маркетингу приготовила тижневі повідомлення 
на Facebook та Instagram, та відраховувала дні на веб-сайт щоб слідкувати 
проґрес ($ зібрано, # днів залишено).  
 

Нові Вмілості УПЮ 
● УПС Спартанки приготовили пропозиції на нові вмілості:  

o Інженерія та Самооборона - були одобрені ГПБ 
o Публічні відео презентації – була прийнята нашим КПС-ом, а чекаємо на 

голосування ГПБ 
 

Плян на наступний рік  
● Перевірити з ГПБ чи інші краї точно вимагають здавку ВФВ до проби, і якщо так, 

акі є їхні краєві вимоги?  (До тепер, лише маю відповідь від Канади.) 
● Потрібна поміч:  шукаємо за “власником” Twitter, де є два конта: 

o Plast USA - @PlastUSA.  Створено в жовтні 2011 р.  Має 808 tweets, останний 
17 квітня 2019 р. 

o PlastUSA - @UsaPlast.  Створено в 2019 році.  Має 1 tweet, 14 жовтня 2019 р. 
● Потрібна поміч:  шукаємо за “власником” LinkedIn конта 

o Plast Ukrainian Scouting Organization – USA 
 

 
Подяка  
●  Дякую всім членам КПСу за співпрацю та підтримку.  Дякую всім пластунам котрі 

завзято підтримали Місяць Пластової Акції, поширювали інформацію про війну, та 
коордунували події на збірку пожертв.  Щиро дякую всім членам групи маркетингу 
за відданість та за надзвичайну роботу! 

 
 

ПЗ12 ~ Пластовий Закон # 12 ~ Пластуни дбають про своє здоров’я 
 

пл. сен. Христя Козак, СП 
Діловод Тіловиховання 
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Звіт Голови Крайової Таборової Комісії 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
 
Система Онлайн Реєстрації до Таборів 
Онлайн система була уживана для реєстрацій до цьогорічних виховно-вишкільних 
таборів. Всі три оселі користувалися реєстраційною системою. Я хочу щиро 
подякувати реєстраційним адміністраторам ОТК – пл. сен. Талі Павлюк (Вовча 
Тропа), пл. сен. Лесі Ніршл (Писаний Камінь), і пані Олені Мей (Новий Сокіл) – за 
їхню віддану працю над цьогорічною таборовою реєстрацією. 
 
Свято Весни 2022 
Свято Весни відбулося 28-30 травня, на оселі Вовча Тропа. З’єднані курені 23-ий 
УПС і 27-ий УСП ім. Богдана Хмельницького (Хмельниченки) підготовили і провели 
цьогорічне окружне Свято Весни. 
 
Виховно-вишкільні Табори 2022 
Цього літа, табори відбулися на всіх трьох наших оселях: 
(1) Вовча Тропа 
- трьо-тижневі табори для новаків, новачок, юнаків, і юначок (7/9 - 7/30) 
- табір старшого юнацтва - Ю2 (7/9 - 7/23) 
- початковий табір (7/23 - 7/30) 
(2) Писаний Камінь 
- трьо-тижневі табори для новаків, новачок, юнаків, і юначок (7/9 - 7/30) 
- табір пташат (7/9 - 7/16) 
(3) Новий Сокіл 
- трьо-тижневі табори для новацтва і юнацтва (7/9 - 7/30) 
- табір пташат (7/9 - 7/16) 
 
Згідно з медичними протоколами та рекомендаціями, табори знову відбулися в 
“бульках”. Родичі та гості не могли приїхати на оселі на День Пластуна, і не було 
традиційного дозвілля, де діти і виховники мають можливість виїхати з оселі на 
кілька годин. Завдяки нашим медичним протоколам, були мінімальні випадки 
коронавірусу, і табори назагал дуже успішно відбулися. 
 
ОТК, коменданти, та булави чудово спланували і перевели таборові програми, і їм 
належиться велика подяка, і “тричі слава!” 
 
Спец-табори 2022 
Цього року, успішно відбулися два спец-табори: 
(1) Скелелазний Табір, від 7/31 до 8/6, у Seneca Rocks, West Virginia 
(2) Морський Табір, від 8/6 до 8/13, на Putts Campground у Saxton PA, Raystown Lake 
 
Дати виховно-вишкільних таборів на 2023 
КПС затвердила дати виховно-вишкільних таборів на рік 2023: 8-29 липня. 
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Третій рік моєї каденції був знову складним, завдяки COVID-19 і війні в Україні. Після 
багатьох дискусий, ми вирішили принимати і щеплених і нещеплених дітей до 
таборів. Ми сформували медично-консультативну комісію, складаючись з лікарів, 
членів таборових медичних управ, і членів КПС, і ця коміція виготовила медичні 
протоколи та рекомендації для таборів, якнайбільш згідні з рекомендаціями CDC. 
Внаслідок війни в Україні, ми мали багато першо-разових таборовиків, чи то діти 
котрі в інших роках літували в Україні, чи діти біженців, які знайшлися в Америці в 
тому часі. Це ускладнило планування, підголовлення, і переведення таборів; але в 
кінці, наші ОТК, адміністрації, команди, і булави були на висоті завдання, і успішно 
перевели цьогорічні літні табори. 
 
Передаю мої щирі подяки членам КПС і КПР, за іхню співпрацю, пораду, і підтримку 
підчас третього року моєї канденції. 
 
Особливо,  глибоку вдячність передаю головам ОТК осель Вовча Тропа, Писаний 
Камінь, і Новий Сокіл — пл. сен. Дарці Галабурда-Патті, пл. сен. Стефі Тейтер, і пл. 
сен. Данилові Бутенко — за їхню співпрацю, гнучкість, і керівництво в цьому році. 
 
2022… на шляху повернення до "нормального". 
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СКОБ! 
 

пл. сен. Роман Левицький, Тис. 
Голова Крайової Таборової Комісії 
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Обмін Виховників до Європи 
пл.сен. Ксеня Козак, ЛМ 

 
В літі 2022 року, 12 старших пластунів і один сеніор поїхали як виховники на табори в 
Європі.  Всі виховники поїхали на табори де був великий брак виховників та де були 
пластуни з України.  Виховники з шість станиць (Ню Йорк, Вашінґтон, Дітройт, 
Філядельфія, Чікаґо і Сієтл) поїхали до п’ятьох країн (Іспанії, Франції, Автрії, Англії і 
Німеччини). КПС США допомігла з транспортом у сумі $1000 для 11 виховників, та 
меншу суму для двох які вже були в Європі з особистих причин. Відгук від виховників 
та від проводу таборів був дуже позитивним! 
 
Я брала участь у Зум сходинах з проводами Європейських таборів, допомагала 
нав’язати контакт між комендантами з Європи і виховниками з США,  і співпрацювала 
з референтом обміну з Канади та з проводом ГПБ, особливо з ст.пл.вірл. Софійкою 
Захарчук, ЛМ. Я зверталася до станичних щоби запевнити що виховники мають їхню 
підтримку та співпрацювала з пл.сен.Романом Левицьким, Тис щоби одержати 
background checks для всіх виховників. Я зібрала всі посвідки летів та вислала до КПС 
для відшкодування.  
 
Заохочую продовжувати такий обмін та в майбутньому принимати виховників з Европи 
до таборів в США. 
 
Дякую ст.пл.геть.вірл. Софійці Захарчук, ЛМ, пл.сен. Романові Левицькому, Тис та 
пл.сен.Олі Дужій за співпрацю.  
 
Іспанія  
ст.пл. Уляна Білаш 
ст.пл. Теодор Кучар, СМ 
ст.пл. Юліана Фартачук 
 
Франція 
ст.пл. Роман Онишкевич, ЧМ 
ст.пл. Микола Шевчик, ЧМ 
ст.пл. Юліана Фартачук 
 
Австрія 
ст.пл. Михайло Тершаковець, ВБ 
ст.пл. Павло Тершаковець, ВБ 
ст.пл. Андрій Тарасюк, ВБ 
ст.пл. Роман Долинай, ВБ 
ст.пл. Христофор Крочак, ВБ 
 
Англія 
ст.пл. Дмитрій Гайда 
ст.пл. Дарій Кульчицький 
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Німеччина 
пл.сен. Нестор Воронка, ЧМ 
 
Відгук від виховників і проводів таборів 
 
“Я неймовірно вдячна Вам за можливість поїхати та познайомитися з такими чудовими 
пластунами у двох країнах. Ніколи не забуду дітей з якими працювала.  
Війна дуже сильно змінює наш світ, але я вдячна Пласту, що дав мені можливість хоч 
якось фізично допомогти Україні.” 
ст.пл.Юліана Фартачук – Філядельфія 
 
“Як завжди, пластові табори викликають багато позитивних емоцій і я дуже вдячний 
вам за те що ви трошки натиснули на мене і допомогли організувати такий класний 
досвід. 
В наслідок, я думаю що я (нарешті) готовий вступати у більш серйозну виховницьку 
роль і буду подаватися на виховничий вишкіл про який ви повідомляли мене раніше.” 
ст.пл.Теодор Кучар - Дітройт 
 
 
СКОБ, Ксеню! 
Цим листом хочу сказати величезне спасибі вашій роботі у США та допомозі у пошуку 
виховників на наш табір у Франції, що проходив з 9 по 17 липня. 
Юліана Фартачук, Микола Шевчик та Роман Онишкевич проробили грандіозну роботу, 
адже цей табір був першим повноцінним табором у Франції за останні років 30. 
Вони сумлінно виконували обов'язки покладені на них та стали важливою частинкою 
нашої команди на таборі (фото нашої цілої булави докладаю). Діти були в захваті від 
них та тих активітетів та гутірок, що вони проводили. Особисто для мене вони стали 
великою підтримкою, бо я вперше була комендантом такого типу табору. 
Ми дуже тішимося що завдяки програмі обміну виховниками ми дійсно мали 
міжнародний табір і змогли відчути себе єдиною пластовою родиною - особливо у цей 
рік коли святкуємо 110-річчя Пласту. Сподіваємося, що ця програма достатньо 
підтримала цих виховників щодо їхньої участі у таборі і вони теж мали хороший час з 
нами. 
Віримо, що програма триватиме й надалі і в майбутньому будуть ще успішніші історії. 
Усім гарного продовження таборового літа та до зв'язку! 
ст.пл. Оленка Бондар, ЛМ 
Комендант табору УПЮ "110 кроків" у Франції 
 
“Пласт Франція є дуже крута організація з файними виховниками. Комендантка Оленка 
Бондар була дуже зорганізована і помагала нам від початку аж до кінця. Табір був 
прекрасний, юнацтво було просто клас, і я би сказав всім Американським пластуни що 
брати участь на таборі в Франції є зовсім варта.” 
ст.пл. Микола Шевчик - Вашінґтон 
 
“Чудові хлопці” – Анатолій Тарковський – Пласт Англія 
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Hi Podruha Ksenia!  
Here are some pictures of us from the Poburlakyemo Svitamy tabir. I had an absolute blast 
at the tabir and would highly recommend KPS continues to sponsor vykhovnyky who would 
like to do tabir in Europe in future years.  
The kids were excellent, independent, and were truly shining examples of plastuny. Let us 
know if you need anything else!  
СКОБ і Мандруй! 
Ромі Долинай, ВБ - Філядельфія 
 
Hi Pod. Ksenia, 
I second Roman’s words. This tabir was truly an amazing and rewarding experience for both 
the vykhovnyky and the kids. They were all amazing plastuny and it was so rewarding to 
work with them. I wanted to give a huge shout out to the Buntarky for their awesome work 
organizing this tabir as well as thank KPS for their support of us. 
СКОБ! 
ст. пл. Христіян Крочак, ВБ - Філядельфія 
 

Фотографії з Франції – Англії - Валенції, Іспанія - Австрії 
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Звіт Діловода Преси 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
Мої обов’язки як Референт Преси були повідомити громаду про Пластові події в 
пресі та вітати Українську громаду з святами в імені Пласт США.  

Плян Праці  

Кожного року відбуваються події під чaс Пластового року, і моя ціль є репрезентувати 
Плaст у пресі подіями котрі торкаються пластунів, зокрема події в яких чисельні 
плaстуни беруть участь. Також приготовляю і висилаю привітання від Пласту до 
громади на свята під час року.  

Надсилала привіти з різних нагод до газет Свобода, Ukrainian Weekly, Міст, Новa 
Гaзeтa і Закордонна Газета: 

● Різдвa Христового  

● Великодня  

● Дня Незaлежности Укрaїни  

Цього року були статті про (Свобода, Ukrainian Weekly):  

● Plast’s Efforts in Providing Support and Humanitarian Aid to Ukraine 

Дальша Праця  

Після подання цього звіту я залишаю свою посаду референта преси. 

Складаю щиру подяку ст. пл. вірл. Оленці Гладкій за її підтримку.  

 

СКОБ! 
 

ст. пл. геть. вірл. Андрея Пенцак, Гр. 
Референт Преси 
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Звіт Референта Комунікації 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
Я перебрала цей пост в середині місяця грудня. Від того часу я поширювала і писала 
повідомлення на фейсбуку та інстаграмі - дві найбільше поширені соціальні мережі 
комунікації з молодшими і старшими пластунами, це відзеркалене в тім що споживачі 
зростають численно і мабуть будуть зростати. Від початку російської війни в Україні, 
поширювала і збирала від куренів і станиць повідомлення про допомогу Україні яка 
провадилась в різних містах Америки. Ми далі провадимо цю працю бо війна триває. 
Повідомляли ми також на превеликий жаль відхід наших визначних пластунів на 
вічну ватру. Літом висилала повідомлення про пластові табори на пластових оселях 
та також про різні спец табори які відбулися впродовж літа. 
 
Повідомлення були написані у двох мовах про пластову діяльність у помочі України 
щоби досягти ширший круг читачів. 
 
Планую далі співпрацювати зі станичними у поширюваннню інформацій про пластові 
імпрези. 
 

СКОБ! 
 

ст. пл. вірл. Оріяна Ястрембська, ПС 
Референт Комунікації 

 
Соц-Медія Пласту:  приклади постів з Фейсбук  
https://www.facebook.com/PlastUSA 
 

 

https://www.facebook.com/PlastUSA
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Соц-Медія Пласту:  приклади постів з Інстаграм  https://www.instagram.com/plastusa/ 

 

 

https://www.instagram.com/plastusa/


ПЛАСТОВИЙ ЛИСТОК  ч. 232 

54 
 

Звіт Крайового Булавного УСП в США 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 

Булава УСП 
Крайовий Булавний: ст. пл. скоб Христофор Бей, СМ  
Члени Булави:  ст. пл. вірл. Калина Дурбак, Кн. 

ст. пл. геть. вірл. Таїса Заперник-Бей, ШОК (писар) 
ст. пл. скоб Лука Захарчук, ВБ 
ст. пл. геть. вірл. Богданка Гарматій 

 

Виконана праця 2021-2022 
1. Сходини КБ УСП відбулися – 5. 
2. Працював (і далі працюю) з ГПБ щоб олегшити переходи від УПЮ до УСП. 
3. Співпрацював з Крайовою Булавною УПС та канцелярію у приготовленню 

список переходящих з УСП до УПС. 
4. Розпочали соц-мережу через Instagram щоб поширити працю старших 

пластунів для України (4/6/2022). 
5. Був предсідником на церемоніялі відзначення ст. пл. Марка Мулика, СМ 

Бронзовим Хрестом за геройський чин (9/10/2022). 
6. Був пресідником на церемоніялі відзначення ст. пл. Марка Мулика, СМ і ст. пл. 

Таїси Гамуляк, Гр - ІІ-гим відзначенням УСП (9/10/2022). 
7. Виготовив напрямні до переводження церемоніялів на відзначень в УСП. 

 
 

Статистика 

Число УСП в США: 285 
543 оформлених старших пластунів. 
285 (53%) — вирівняли вкладку до 
2021 або 2022 р. 
Окрім переходів з уладу до уладу, 
число УСП в США змінюється 
кожного року на підставі способу 
рахування членів.  2020 року, КБ 
УПС та КБ УСП рішили точно як 
будемо очислювати членів - на 
підставі своєчасної оплати вкладок.  
Членство також міняєтця з року на рік через переходи. 

 

Відзначення 
ІІ-ге відзначення УСП:  ст. пл. Марко Мулик, СМ      ст. пл. Таїса Гамуляк, Гр 
Бронзовий Хрест за геройський чин: ст. пл. Марко Мулик, СМ 
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Звіти 
Курені і Осередки УСП, що звітували за 2021-2022 рік, до 1-oго жовтня 2022
Альбані 
Боффало 
Клівленд 
Ню Йорк 
Вашінґтон  

Вовкулаки 
Ті, Що Греблі Рвуть 
Верховинки 
Сіроманці 
Хмелі 

Бурлаки  
Чорноморці 
Степові Відьми

 
Всі курені подали фінансові звіти на 2021-22 рік 

Перехід до УСП 
Микола Шевчик Вашінгтон 6/2022 Ліліяна Томко Нюарк 6/2022 

Оріяна Макар Ню Йорк 6/2022 Алекса Симмонс Нюарк 6/2022 

Андрій Фарміґа Рочестер 6/2022 Калина Юрчук Нюарк 6/2022 

Роксана Бойчук Нюарк 6/2022 Софія Коваль Нюарк 6/2022 

Михайло Скелі Клівленд 6/2022 Ніна Раковська Нюарк 6/2022 

Віка Кузик Клівленд 6/2022 Михайло Лівей Клівленд 6/2022 

Анна-Ліза 
Мединська Філядельфія 6/2022 Олесь Кебуз Філядельфія 6/2022 

Богдан Дойл Філядельфія 6/2022    

Перехід до УПС 
Меланія Нич-

Ганкевич Нюарк 2/2022 Адріян Станько Нюарк 8/2022 

Андрій Дзюк Чікаґо 2/2022 Діянка Лоґан Чікаґо 8/2022 

Ліда Мулик Ню Йорк 2/2022 Христя Зобнів Без 
Станиці 8/2022 

Олесь Микита Сієтл 2/2022 Дмитрій Гриців Дітройт 8/2022 

Мая Ріпецька Сієтл 2/2022 Демян Грушкевич Клівленд 8/2022 

Адріянa Кашуба Чікаґо 8/2022 Андрея Лебедь Без 
Станиці 8/2022 

Михайло Леві Клівленд 8/2022 
Наталка 

Темницька-
Козюпа 

Нюарк 8/2022 

Фуня О'Конел Ню Йорк 8/2022 Ліда Долл Ню Йорк 8/2022 

Адріян Рибак Ню Йорк 8/2022 Івась Нагнибіда Нюарк 8/2022 

Калина Дурбак Сієтл 8/2022    
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Аналіз 

Стан переходу УПЮ-УСП 
Перехід з УПЮ до УСП - мені здається 
- є занадто складний.  Вимагати, щоб 
юнацтво одержало підписи 
станичного/ої, скарбника, зв'язкового/ої 
- це зрозуміло.  Але щоб одержати 
підписи курінного/ої, осередкового/ої, і 
опис таборів та вишколів не потрібне.  
Через пандемію – і ще з війною в 
Україні – ми принимали не вповністю 
виповнені анкети.  Ціль на наступний 
рік — позбутися форми на перехід до 
УСП і перейти на сустему річного авто-
переходу (подібно до системи 

переходу до УПС).  Почалася дискусія змінити структуру вкладoк для УСП, щоби всім 
олегшити - над цим далі йде праця з ГПБ і ККЮ. 

 

Курені 
За минулий рік ми переробили і 
поліпшили веб сайт УСП.  На сайт 
завантажили курінні анкети і 
оголоження.  Відсоток членства УСП у 
куренях залишилось подібне до 2020 і 
2021 р. 

 

 

Осередки 

Ціль наступних кількох літ є подбати, щоб кожна станиця мала осерекового.  Тепер у 22-оx 
станицях є лиш 10 осередкових.  Наміряємо посади доповнити до рівня 90%. 

 

Слово про 2022р. 

Цей рік був важким для старших пластунів.  Пандемія продовжувалася війну в Україні ніхто 
не міг передбачити.  Старші пластуни з'єдналися до помочі Україні через злуки у куренях 
товаришів в Україні.   
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Я думаю що КПСтаршина фантастично співпрацювала у зібранню допомоги для України – 
фінансову підтримку станиць в Україні, підтримку війська, висилання харчів і вбрання, та 
складання медичних аптечoк. 

 

Подяки 
Вперше дякую всім, що на моїй булаві:  ст. пл. вірл. Калині Дурбак, Кн., ст. пл. геть. вірл. 
Таїсі Заперник-Бей, ШОК, ст. пл. скоб Луці Захарчук, ВБ, ст. пл. геть. вірл. Богданці Гарматій 
- за їхні поради і коментарі. 

Дякую також пл. сен. Андреї Жаровськїй, СП і цілій КПС за співпрацю i підтримку.  

 
СКОБ! 

 
ст. пл. скоб Христофор Бей, СМ  

Крайовий Булавний УСП 
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Звіт Крайової Булави УПС в США 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
Крайова Булава УПС: 
пл. сен. Ростик Слабіцький, ЧМ – заступник КБ 
пл. сен. Ксеня Захарчук, ЛМ - писар 
пл. сен. Наталя Фірко, ЛМ – референт куренів 
пл. сен. Зірка Коломиєць, ПС – референт осередків 
 
Сходини Булави: 
- мали 4 телефонні сходини 
- голосували 1 раз електронно 
- брали участь у 6 пленумів КПС 
 
Стан УПС в США: (дата 8 вересня 2022) 
 1020 пластунів які є оформлені в УПС 
 142 сеніорів які вирівняли вкладку до 2022 р.    (13.9%) 
 506 сеніорів які вирівняли вкладку до 2021 р.    (49.6%) 
 158 сеніорів які вирівняли вкладку до 2020 р.    (15.5%) 
 130 сеніорів які вирівняли вкладку до 2019 р.    (12.7%) 
 
З 1020 оформлених сеніорів: 
 - 571 жінок, 449 чоловіків 
 - 928 належать до станиці, 92 є без станиці 
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Праця булави від Крайового З’їзду УПС (від 14 вересня 2021): 
- Тримали контакт зі куренями та осередками, висилаючи інформації про: працю сеніорів в 
куренях і осередках; та пригадки про вкладки і подання.  
- Працюючи з КПС Канцелярією, перевіряли подання на підвищення ступенів та 
відзначення, що до точности інформацій, вирівняння вкладок та передплати Шляху. 
Подавали ці пропозицїї на голосування до КПС, і ГПБ. 
- Отримували реєстр подання на відзначення і підвищення ступенів, і слідкували за станом 
кожної заяви. 
- Працюючи з КПС Канцелярією та Крайовим Булавним УСП ст. пл. Христофором Бей, 
перевіряли нові подання до УПС що до вирівняння вкладок та переплати Шляху.  
Виготовляли листи прийняття до УПС. Один раз перевели автоматичний перехід з УСП до 
УПС у лютім 2022. 
- Тримали зв’язок з Головною Булавною УПС при ГПБ, пл.сен. Лесею Федоренко, та її 
булавою. 
- Переробили анкету Звіт Куренів УПС. 
- Мали сходини з КПС-ами Канади й Австралії про зміни до пропонованого Правильника 
УПС. 
- Булава підтримувала пластову ініціативу “Скаути для України”.  
 
 
Удобрення булавою УПС від минулого року (від жовтня 2021): 
  
- Підвищення на ступінь Праці:   1 
 1. пл. сен. Олесь Микита – стан. Сієтл 
 
- Підвищення на ступінь Довір’я:   1 
 1. пл. сен. Таля Павлюк – стан. Нюарк 
 
- Підвищення на ступінь Керівництва:   1 
 1. пл. сен. Арета Куріца – стан. Чікаґо 
 
- 3те Відзначення Грамота Заслуги:    2 
 1. пл. сен. Любомир Домашевський – стан. Чікаґо 
 2. пл. сен. Олександер Форович – стан. Чікаґо 
 
- Відзначення св. Юрія в Сріблі:    0 
 
- Відзначення св. Юрія в Золоті:   0 
 
- Відзначення Вічного Вогню в Сріблі:    0 
 
- Відзначення Вічного Вогню в Золоті:    0 
 
- Пластовий Бронзовий Хрест:  0 
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- Зголошення до УПС з громади:  0 (як сеніор прихильник)  
 
- Зголошення до УПС від бувших пластунів: 0  (як сеніори прихильник) 
 
-  Члени УСП які перейшли до УПС через автоматичний перехід: 5  (як сеніори прихильники) 
1. Меланія Нич-Ганкевич - Нюарк 
2. Андрій Дзюк - Чікаґо 
3. Ліда Мулик – Ню Йорк 
4. Олесь Микита - Сієтл 
5. Мая Ріпецька - Сієтл 
 
 
 
Праця на слідуючий рік: 
- Дальше тримати комунікацію з куренями і осередками. 
- Виправити електронні форми для УПС. 
- Працювати з іншими краями над спільними змінами до пропонованого Правильника УПС.    
 
 
Подяки: 
Складаю щиру подяку членам КПС, а особливо пл. сен. Андрієві Козакові, пл. сен. Олі Дужій, 
ст. пл. Христофорові Бей і пл. сен. Андреї Жаровській за їхню поміч, підтримку і співпрацю. 
Рівнож, сердечно дякую усім членам своєї булави за їхню відданість, співпрацю та 
підтримку. 
 
 

СКОБ! 
 

пл. сен. кер. Богданна Ковальчук, Тис. 
Крайова Булавна УПС 
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Звіт Діловода Фінансів і Господарки 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
Пласт фінансово стоїть сильно.  
 
У 2022 році Пласт та вся українська громада в Америці, Канаді та по всьому світу збирали 
кошти на забезпечення необхідними витратними матеріалами для відважних Українців.   
Пласт США координував збір коштів, але всі кошти були спрямовані на Пластову 
конференцію, щоб їх можна було використати на допомогу Україні. Багато вояків пластунів 
воюють на передовій.  
 
В останні місяці 2021 року і до 2022 року Пласт у США повільно повернувся до певної 
нормальності після пандемії коронавірусу.  Цього року «Свято Весни » відбувся у Вовчій Тропі 
Вишкіл разом зі стандартними 3-тижневими таборами проходили у Вовчій Тропі, Писаному 
Камені та Новому Соколі з незначними обмеженнями разом зі спеціалізованими таборами.  У 
цьогорічних літніх таборах були біженці, які втекли з України через війну.  Вони були такими:  
Вовча Тропа -10  
Писаний Камінь - 2  
Новий Сокіл – 2 
 
КПС відшкодувала кожному з відповідних ОТK 50% витрат на біженця. 
 
У 2022 році було прийнято рішення закрити банківський рахунок у Лос-Анджелесі та 
перерахувати зазначені гроші на наш основний рахунок КПС.  Ці гроші були відкладені так, 
щоб бути доступними, якщо Лос-Анджелес стане знов активним. 
 
Дотримання всіх корпоративних мандатів, це головний обов’язок мого діловодства, пластові 
оселі, це є в Пласті найбільша фінансова відповідальність. Потрібно зберегти високий рівень 
таборів, і дотриматись найвищих стандартів безпеки. 
 
Страхове покриття протягом року включало станиці, групи, самітники, пластові оселі. В 
попередних роках і на майбутнє буде покривати спец табори, Орликіяду, та Лісову Школу. 
Також забезпечено поодинокі станичні прогульки та зайняття як і новацьке Свято Весни на 
заході.  Цього року Курінь Спартанки передав Початковий Табір Вовчій Тропі.  Цей табір буде 
слідувати вказівкам, які були встановлені протягом багатьох років Спартанками. 
 
Вимоги урядового звітування для Пласту постійно зростають.  Це вимагає уваги та перевірки, 
оскільки більшість державних установ більше не приймають паперові форми. 
  
Тому що страхування та праця над системою членства вимагають докладну та детальну 
підготовку, і праця над додатковими проєктами пов’язаними з Пластом, рекомендація була і 
перейшла щоб додати відповідальну особу що лише відповідає за страхування яким дуже 
успішно провадив Тиміш Гнатейко. 
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Щорічний Фінансовий Звіт є далі постійною проблемою. Ми зібрали понад 60 особистих звітів, 
які потрібно переглянути та перевірити, перш ніж їх можна переслати нашій бухгалтерській 
фірмі, яка приготовляє податкові декларацій Пласту.  Це неприйнятно, оскільки кожен курінь 
і станиця повинні нести відповідальність за своєчасне подання своїх річних фінансових звітів. 
Ці звіти повинні бути узагальнені і представлені нашим зовнішнім бухгалтерам, які подають 
наші податкові декларації.  Ті фінансові звіти завжди становить 31 березня за попередній рік. 
 
Дякую ст. пл. Тамарі Ганкевич за професійні поради і пл. сен Ареті Куріці за домогу та пораду 
і поміч через року. 
 
 

СКОБ ! 

 пл. сен. Володимир Миськів, ХМ 
3-ий заступник – діловод фінансів і господарки 
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Звіт Адміністратора Канцелярії 
за час від 3-го грудня 2021 р. – до 21-го жовтня 2022 р. 

 
 
Протягом цього звітого часу мої обов’язки включали підтримувати Крайову Пластову 
Старшину у виконання їхньої роботи. Одночасно допомогала станицям і групам, куреням і 
всім пластунам, котрі числяться як самітники, ті що «без станиці». 
 

• Адміністрація членських внесків 
o Набираю оплату членських внесків в базу даних на комп’ютері, проводжу 

провірку помилок 
o Відповідаю скарбникові, подаючи проблеми/помилки, завваги, тощо.  

• Адміністраційна праця уладів 
o оформлення - подання висилають  до канцелярії, провіряю стан, набираю 

інформацію в базу даних 
o відзначення та підвищення ступеня - як прийде подання перевіряю стан, 

вписую в реєстр відзначень (коли, від  кого, яке, дати розглянення, вислід, 
полагодження), слідкую за одобреними відзначеннями в протоколах КПС і ГПБ і 
набираю їх в базу даних 

o вибуття за власним бажанням – відмічаю в базі даних 
o не активнсть – відмічаю в базі даних 

• Адміністративна праця для таборів 
o Перевіряю всі анкети зголошення – подання до булав чи кандидати оформлені 

і чи мають вирівняну вкладку 
o Подаю списки ОТК чи адміністраціям спец таборів 

• Створюю списки для станиць і куреням для їхніх потреб 
• Використовуючи ці списки, перекодовую неоформлених членів всіх уладів (співпраця 

зі станицями і курінями) 
• Підготовляю і висилаю посвідки і відзначки 
• Перевіряю, створюю чи відновляю анкети для звітів, зголошень 
• Помагаю з мовною корекцією з кореспонденцією чи оголошень, повідомлення про 

пластові акції 
• Працюю з архівними документами – сортую, вишукую інформацію як треба 

 
Хочу висловити щиру подяку всім станицям, групам, куреням, і ОТК за співпрацю цього року. 
Особливо хочу подякувати другові Юркові Данилів та подрузі Оксані Тарасюк за допомогу в 
ділянці впорядкування архівів. 
 
 

СКОБ! 
 

пл. сен. Андрея Жаровська, СП 
Канцелярія КПС 
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Канцелярія Крайової Пластової Старшини 

 
Plast Ukrainian Scouting Organization USA 

National Executive Office 
700 N. Cedar Road 

Jenkintown, PA 19046 
267-287-8334 

kps@plastusa.org 
Адміністратор канцелярії пл. сен. Андрея Жаровська, СП 

 

Працюємо з понеділка до п’ятниці з 10:00 до 2:00 години 
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